



深水埗浸信會幼稚園

Sham Shui Po Baptist Church Kindergarten

非華語兒童的支援

**Support Services for non-Chinese speaking
(NCS) students**

非華語兒童支援計劃目標

- ※ 支援非華語兒童在本校的中文學習，加強學習中文的興趣
- ※ 照顧非華語兒童的成長需要，促進群性發展
- ※ 建構共融校園，協助非華語兒童融入社群

Support Measures for NCS students(Learning Goals)

- ※ to strengthen their interest in learning Chinese language
- ※ to enhance social development, taking care of their growing needs
- ※ to develop inclusive learning in school, and to help them achieve better social integration



課程內容

- ※ 課堂教師都會使用中文教學，盡量讓非華語兒童沉浸在中文的語言環境中學習
- ※ 課室區角環境和教材等皆融入了中文的元素，誘發非華語生學習中文的動機
- ※ 除與本地兒童一起學習外，非華語兒童每週都會以小組形式接受中文教學
- ※ 透過互動模式，從遊戲和故事中學習中文的聽、講、讀、寫

Tailor-made Chinese curriculum

- ※ Apart from studying in class with local students, NCS students also learn Chinese in small groups weekly.
- ※ Adopting effective and interactive learning methods, NCS students acquire Chinese in listening, speaking, reading and writing through games and stories.





多元文化交流

- ※ 學校尊重不同文化背景的非華語兒童，與本地幼兒一起學習互相欣賞
- ※ 按主題舉辦文化活動，如中國傳統節日或嘉年華會，邀請非華語家長及學生參與，促進與本地學生彼此交流不同的習俗

Cultural diversity and integration on campus

- ※ The school respects different cultural backgrounds of the NCS students.
Local and NCS students would learn from each other and develop mutual appreciation.
- ※ The school would organize theme-based cultural activities such as the Chinese traditional festivals or carnivals, and invite the NCS parents and students to participate, and learn different customs together





教師資歷

- ※ 學校設有專屬的非華語支援教師負責統籌及教學的校本專業支援工作，包括課程統籌、教學及家長聯絡等工作。
- ※ 專屬的非華語支援教師皆具備教育局認可教授非華語幼兒的專業資歷，已完成相關的專業培訓課程。

Cultural diversity and integration on campus

- ※ We have teacher responsible for the exclusive school-based professional supporting work of the NCS students which includes curriculum planning, lesson teaching and parent liaison work, etc.
- ※ The special NCS support teachers are well-qualified with the professional qualifications for teaching NCS students, have completed the relevant training.





學校對非華語家長的支援

- ※ 本校對非華語家長提供英文通告、英語家長活動、家長會有英文講義等。
- ※ 非華語家長如有任何查詢，歡迎致電 2720 1173，或電郵至 sspbck@yahoo.com.hk。

Support for NCS parents

- ※ We provide school notices in English medium, organize parent activities in English, and also prepare handouts in English during K1 and K3 parent meetings.
- ※ For any queries, NCS parents are welcome to call at 2720 1173, or email to sspbck@yahoo.com.hk

